
                                                        PROTOKÓŁ  Nr XXIII/2016 
 
z XXIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 13 września  2016 r. w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8ºº do 10.30.  
 
                                Ad.1.  Otwarcia XXIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnych Rady Gminy,  
Przewodniczącego Rady Powiatu Andrzeja Gądka, Prezesa WFOŚiGW w Kielcach Andrzeja Pałysa, 
przedstawicieli dyrekcji szpitala w Busku-Zdroju:  dyrektora Grzegorza Lasaka oraz  Panią Jadwigę 
Maciejską i Pana Mariusza Sobowskiego,  sołtysów i kierowników referatów Urzędu Gminy oraz 
pozostałych gości .   
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   
12-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecni na Sesji radni: Teresa Sowula, Marek Kasperkowicz, Paweł Koźbiał. 
Lista obecności – w załączeniu. 
                               Ad.2. Przewodniczący Rady  przedstawił porządek posiedzenia: 
Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie XXIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
2. Przyjęcie porządku XXIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
3. Przyjęcie Protokołu z XXII Sesji Rady Gminy. 
3a/Wręczenie „Stypendiów  Gminy Solec-Zdrój”. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXII Sesji Rady Gminy Solec- Zdrój. 
5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.  
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy dot. oświadczeń majątkowych radnych. 
7. Informacja Wójta Gminy dot. oświadczeń majątkowych pracowników samorządowych. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Podjęcie uchwał: 
a/ w sprawie  zmiany składów komisji Rady Gminy Solec-Zdrój, 
b/ w sprawie zmian w statucie Gminnego Centrum Kultury w Solcu-Zdroju, 
c/  intencyjnej w sprawie realizacji zadania pn. „Przebudowa dróg 
powiatowych w ilości 7464 m: Nr 0044T Falęcin Stary – Białoborze –  
Klępie Dolne od km 2 + 850 do km 5 + 350 długości 2500 m wraz z  
wykonaniem poszerzenia,  Nr 0103T Stopnica – Solec-Zdrój - Zielonki  
- Błotnowola związana z budową ścieżki rowerowej  od km 9 + 644 do  
km 11 + 053 długości 1409 odcinek Solec-Zdrój – Zielonki, Nr 0115T  
Kępa Lubawska – Pacanów – Oleśnica – Strzelce na odcinku Pacanów –  
granica Powiatu Buskiego  od km 10 + 295 do km 13 + 850 długości  
3555m”, 
d/  w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Solec-Zdrój na 2016 rok. 
10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
11.Wolne wnioski i zapytania. 
12. Zakończenie obrad. 
Powyższy porządek radni przyjęli jednogłośnie, bez uwag.    
                               Ad.3. Nikt z obecnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z XXII Sesji Rady 
Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .     
                                Ad.3a/ Wójt Gminy Adam Pałys oraz Przewodniczący Rady Gminy Paweł 
Patrzałek wręczyli obecnym na Sesji studentom  „Stypendia Gminy Solec-Zdrój”.                             
                                 Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych 
na XXII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  
Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                              Ad.5. Następnie Wójt Adam Pałys  przedstawił informację o zarządzeniach 
wydanych  w okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  
Informacja – w załączeniu. 



                                    Ad.6. Przewodniczący Rady Paweł  Patrzałek  przedstawił informację 
dotyczącą oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych  Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Informacja – w załączeniu. 
                                Ad.7. Wójt Gminy Adam Pałys przedstawił informację dotyczącą oświadczeń 
majątkowych złożoną przez pracowników samorządowych. 
Informacja – w załączeniu. 
                               Ad.8.i 10. Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował , że w związku z mającą 
się odbyć w dniu dzisiejszym sesją Rady Powiatu postanowił, aby punkt 8 połączyć z pkt 10/ 
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych,  i po zgłoszeniu  przez radnych pytań i interpelacji, w 
pierwszej kolejności odpowiedzi udzieli Przewodniczący Rady Powiatu a później przedstawiciele 
szpitala powiatowego oraz Wójt. 
 W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 
Radny Czesław Zeliasz: 
- czy będzie robiona droga na Woźnicę? 
- dlaczego do tej pory nie wykoszono poboczy przy drogach gminnych w Piestrzcu? 
do powiatu: 
- droga przez Magierów, 
- poszerzyć drogę w Piestrzcu od szkoły w kierunku kaplicy. 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- mieszkańcy Czarnego Gaju domagają się ustawienia przy drodze tabliczki informującej o kierunku  
w  stronę ich przysiółka. 
Radny Andrzej Kopeć: 
- co z drogą obok p. Kowalskiego? 
Radny Paweł Fortuna: 
-  w jaki sposób będzie poprawione bezpieczeństwo na drodze krajowej w Wełninie i Zielonkach? 
- kiedy będzie robiona droga powiatowa przez Włosnowice? 
- usunąć krzaki przy drodze Piestrzec – Włosnowice. 
Radny Antoni Kołkowski: 
- do tej pory nie została oczyszczona z krzaków droga Piasek Mały – Żuków. 
Radny Stanisław Żelazny: 
- do powiatu: już teraz należy zaplanować budowę drogi przez wieś w Świniarach, 
- jaka jest sytuacja szpitala i jakie są dalsze zamierzenia w stosunku do niego? 
Radny  Jan Żubrowski zwrócił się do dyrektora szpitala Grzegorza Lasaka z następującymi 
zapytaniami: 
- jaka jest kondycja finansowa placówki? 
- ile wynosi zadłużenie i co robi dyrekcja, aby się zmniejszyło? 
- czy funkcjonuje oddział geriatryczny? 
- jaki sprzęt otrzymał szpital w 2015 r. od WOŚP i jakiej wartości? 
Do Wójta: 
- jak są przygotowane placówki szkolne do prowadzenia zajęć , czy są jakieś zmiany, jak wygląda 
sprawa dożywiania, dowozu, podręczników? 
- jakie były organizowane formy wypoczynku w lecie dla dzieci i młodzieży? 
- czy na ul. Polnej będzie położony asfalt do końca? 
- rozważyć czy ul. Klombową i Kopernika będzie można wyłożyć kostką, 
- chodnik przy parkingu na ul. Słonecznej jest za wysoki i utrudnia samochodom wjazd na parking, 
- przy drodze Solec-Zdrój – Zagórzany na przewody telefoniczne opadła gałąź i należy ją usunąć, 
Radny Adrian Babiarz: 
- po powiatu:  wnioskuje o poszerzenie drogi przy kościele, 
- do dyrektora szpitala: czy rozwiązanie umowy z podmiotem  z Tuchowa było zasadne? 
Radny Paweł Patrzałek: 
- odnowić przystanek autobusowy przy ul. Kościuszki, 
- poprawić nawierzchnię ul. Kościuszki na odcinku od  P. Kasińskiego w kierunku  
P. Zgorzało, 
- do dyrektora szpitala G. Lasaka: przybliżyć sprawy dot. poradni onkologicznej. 



Mając na uwadze ograniczenia czasowe Przewodniczącego Rady Powiatu oraz przedstawicieli szpitala 
w Busku-Zdroju, Przewodniczący Rady zwrócił się do obecnych na sesji sołtysów i gości o zadawanie 
pytań. 
Głos zabrali: 
Pan Waldemar Korniłowicz: 
- kiedy będzie skończony chodnik przy ul. Krakowskiej? 
Pan Krzysztof Sowula: 
- co z chodnikiem w Kikowie? 
- kiedy odbędzie się przegląd pokomasacyjny? 
Pan Leszek Sowula: 
- zniwelować teren na początku Zagajowa i wykonać prawidłowe odprowadzenie wody. 
Pan Gradba Włodzimierz: 
- Zbudowana po scaleniu droga Piasek Mały – Żuków jest już zniszczona. Kiedy będzie poprawiona? 
Pan Antoni Kołkowski: 
- przy drodze Piasek Mały – Żuków rosną duże drzewa, których korzenie wysadzają asfalt do góry. 
Wskazane byłoby ich usunięcie. 
Odpowiedzi na zgłoszone pytania i interpelacje udzielili: 
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 
- przy drodze Magierów – Piestrzec musi być w pierwszej kolejności wytyczony pas drogowy i 
ustalona jego własność, 
- poszerzenie chodników oraz dróg jest możliwe przy 50% współfinansowaniu przez Gminę, 
- jest już promesa na drogę przez Włosnowice i w tym roku będzie robiona, 
- zgłosi do usunięcia zakrzaczenia przy drodze Piasek Mały – Żuków, 
- w tym roku nie była planowana budowa droga przez Świniary, być może nastąpi to w roku 
przyszłym, 
- chodnik w Kikowie będzie wybudowany, jest już po przetargu, 
- są sytuacje kiedy samochody wiozące ciężkie materiały muszą przejechać daną drogą, stąd też 
dochodzi do ich zniszczenia, ale na chwilę obecną nie wymagają jeszcze remontu, 
- droga Piasek Mały – Solec-Zdrój jest zniszczona, radni mają to na uwadze, 
- poruszy sprawę niwelacji terenu w Zagajowie. 
Dyrektor ZOZ w Busku-Zdroju Grzegorz Lasak: 
- zawarta  z Centrum Zdrowia w Tuchowie umowa była bardzo niekorzystna dla szpitala, dlatego 
doszło do jej wypowiedzenia, 
- NFZ zawiesił kontrakty i nie podpisuje nowych, stąd też wynikła konieczność podpisania umów z 
podmiotami zewnętrznymi  np. dot. leczenia onkologicznego, 
- do końca roku powstanie Pracownia Rezonansu Magnetycznego, 
- trwają przygotowania do utworzenia Szpitalnego Oddziału Ratunkowego, 
- zadłużenie szpitala to głównie zobowiązania wymagalne tj. zaległe faktury za dostarczone leki, 
środki opatrunkowe, czystości, sprzęt medyczny itp. Od lutego skala zadłużenia została ograniczona. 
Na spłacenie tych należności planowane jest zaciągnięcie kredytu. 
- geriatria w miesiącu lutym wznowiła działalność i funkcjonuje bez zarzutu, 
- wyposażenie oddziału geriatrycznego w 80% pochodzi od WOŚP, w 2015 r. WOŚP częściowo 
wyposażyła oddział noworodkowy, 
- podjęte zostały działania mające na celu utworzenie w szpitalu podstawowej opieki zdrowotnej. 
Pan Jan Żubrowski: 
- NFZ posiada duże nadwyżki. Może placówki powinny ubiegać się o przekazanie tych oszczędności ? 
Pan Mariusz Sobowski: 
- niezależnie od  zadłużenia szpital wykonuje wszystkie swoje zadania. 
Pani Jadwiga Maciejska  przedstawiła sytuację oddziału geriatrycznego pod kątem obsługi 
pielęgniarskiej. 
Pan Krzysztof Galus: 
- Czy nie ma takiego zagrożenia, że firmy w których szpital posiada zadłużenie odmówią dostawy 
towaru? 
Pan Grzegorz Lasak: 
- aby temu zapobiec planuje zaciągnąć kredyt i spłacić należności. 



Wójt Adam Pałys: 
- być może w tym roku będzie robiona droga na Woźnicę, 
- poszerzanie dróg jest lepszym rozwiązaniem niż budowa  chodników , 
- oznakowanie Czarnego Gaju sołectwo może sfinansować ze środków funduszu sołeckiego, 
- może jeszcze w tym roku będą zrobione drogi do p. Bogacza i obok p. Kowalskiego, 
- na dzień dzisiejszy nie wie jak będzie rozwiązany problem bezpieczeństwa na drodze krajowej w 
Wełninie i Zielonkach, 
- rozważa możliwość wynajęcia specjalistycznej firmy do usuwania zakrzaczeń przy drogach poprzez 
ogłoszenie przetargu, 
- w oświacie nie zaszły żadne zmiany, dożywianie w dalszym ciągu prowadzone jest przez restaurację 
„Magnolia”, wyposażenie szkół jest dobre, są darmowe podręczniki, przyjmowane są wnioski o 
stypendia, w wakacje  zorganizowane były  odpowiednie zajęcia dla dzieci, 
- asfalt na ul. Polnej położony został z przyznanych  środków  na usuwanie skutków klęsk 
żywiołowych, pokrycie dalszej części należy mieć na uwadze, 
- ul. Kopernika i Klombową może uda zrobić się przy okazji budowy ul. Żeromskiego, 
- do obniżenia chodnika przy parkingu na ul. Słonecznej potrzebny jest odpowiedni sprzęt, może uda 
się to zrobić podczas innych prac , jeżeli nie to w trakcie rewitalizacji miejscowości, 
- do telekomunikacji zostanie zgłoszony wniosek o uporządkowanie przewodów telefonicznych przy 
drodze na Zagórzany, 
- przystanek przy ul. Kościuszki będzie wymieniony podczas rewitalizacji, 
- krawężnik po prawej stronie ul. Kościuszki będzie zrobiony, 
- jest podpisana umowa wykonawcą na chodnik w Kikowie i będzie zrobiony, 
- wystąpi do powiatu o przeprowadzenie przeglądu gwarancyjnego dróg. 
               Ad.9a/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekty uchwał  
były omawiane na posiedzeniach komisji i otrzymały ich rekomendację. 
Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie zmian y składów komisji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
Za przyjęciem głosowało 12 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – -0 radnych .  
Uchwała nr XXIII/115/2015 w sprawie zmiany składów komisji Rady Gminy  – w załączeniu. 
                       Ad.9b/  Drugą odczytaną i poddaną pod głosowanie była uchwała w sprawie zmian w 
Statucie Gminnego Centrum Kultury w Solcu-Zdroju.   
Nikt z radnych  nie zgłosił uwag. 
Uchwała została przyjęta 12-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. 
Uchwała nr XXIII/116/2016 w sprawie  zmian w statucie Gminnego Centrum Kultury w Solcu-Zdroju 
– w załączeniu. 
                         Ad.9c/ Nie budziła zastrzeżeń uchwała  intencyjna w sprawie 
realizacji zadania pn. „Przebudowa dróg powiatowych w ilości 7464 m: Nr 0044T  
Falęcin Stary – Białoborze – Klępie Dolne od km 2 + 850 do km 5 + 350 długości  
2500 m wraz z wykonaniem poszerzenia,  Nr 0103T Stopnica – Solec-Zdrój –  
Zielonki - Błotnowola związana z budową ścieżki rowerowej  od km 9 + 644 do  
km 11 + 053 długości 1409 odcinek Solec-Zdrój – Zielonki, Nr 0115T Kępa  
Lubawska – Pacanów – Oleśnica – Strzelce na odcinku Pacanów – granica Powiatu  
Buskiego  od km 10 + 295 do km 13 + 850 długości 3555m”. 
 Odczytana i poddana pod głosowanie została przyjęta 12-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 – 
wstrzymujących  się. 
Uchwała nr XXIII/117/2016 intencyjna w sprawie realizacji zadania pn.  
„Przebudowa dróg powiatowych w ilości 7464 m: Nr 0044T Falęcin Stary –  
Białoborze – Klępie Dolne od km 2 + 850 do km 5 + 350 długości 2500 m wraz z  
wykonaniem poszerzenia,  Nr 0103T Stopnica – Solec-Zdrój - Zielonki –  
Błotnowola związana z budową ścieżki rowerowej  od km 9 + 644 do km 11 + 053  
długości 1409 odcinek Solec-Zdrój – Zielonki, Nr 0115T Kępa Lubawska –  
Pacanów – Oleśnica – Strzelce na odcinku Pacanów – granica Powiatu Buskiego   



od km 10 + 295 do km 13 + 850 długości 3555m” – w załączeniu. 
                           Ad.9d/ Przewodniczący Paweł Patrzałek udzielił głosu 
Skarbnikowi Gminy Zofii Kopeć, która przedstawiła radnym zmiany wprowadzone  
do projektu uchwały po odbyciu posiedzeń komisji. 
Następnie uchwała została odczytana i poddana pod głosowanie. Za przyjęciem  
głosowało – 12 radnych, 
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIII/118/2016 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Solec- 
Zdrój  na  2016 rok – w załączeniu. 
                          Ad. 10. Patrz ad 8. 
  Ad.11. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
Pani Teresa Reczek: 
- oświetlenie drogi do Strażnika. 
Wójt Adam Pałys: oświetlenie jest zaplanowane, być może uda się go zrobić w 
roku bieżącym, jeżeli nie to w przyszłym. 
Pan Bogdan Kunat: 
- odnowić tarczę zegara słonecznego , 
- czy kontynuowane są prace  zmianowe  miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego i kiedy będzie  objęty nimi Solec-Zdrój? 
Wójt Adam Pałys: 
- prace zostały opóźnione z powodu śmierci architektki  opracowującej mpzp. Być może  w 
miejscowości Solec-Zdrój będzie potrzeba przystąpienia do zmiany studium. Trudno w 
chwili obecnej wskazać konkretny termin przystąpienia do zmiany mpzp w Solcu-Zdroju. 
Pan Bogdan Kunat: 
- 3 września br. ukazał się film promujący miejscowość Solec-Zdrój i jako sponsorzy zostali 
wskazani  Marszałek Województwa i Urząd Gminy. 
Pan Paweł Patrzałek: 
- telewizja wystąpiła z propozycją powstania filmu  promocyjnego do  „Malinowych 
Hoteli” . Film po uzgodnieniach z Wójtem  powstał przy udziale Gminy i sfinansowany 
został  po połowie.       
Prezes WFOŚiGW w Kielcach Andrzej Pałys omówił zasady finansowania 
termomodernizacji i zachęcił do stosowania odnawialnych źródeł energii w swoich 
gospodarstwach.    
Pan Leszek Sowula: 
- po awarii powstałej w wyniku uderzenia pioruna w słup elektryczny ,musiał zakładowi 
energetycznemu zapłacić za podłączenie prądu .        
Wójt Adam Pałys: 
- Wystąpi do ZEORK-u z wnioskiem o wyjaśnienie. 
Pan Stanisław Grochowski: 
- Chciałby, aby na zebraniu wiejskim był obecny Wójt bądź pracownik Urzędu. 
Wójt Adam Pałys: 
- Jeżeli sołtysi doręczą terminarz zebrań  to postara się być obecnym lub wyznaczy 
odpowiedniego pracownika. 
Pan Włodzimierz Grabda: 
- Rolnicy nie mają gdzie sprzedać prosiąt ponieważ warunki okolicznych placów są 
kwestionowane przez weterynarię. 
                               Ad.12. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  
Rady Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia XXIII  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Protokołowała:                                                                            Przewodniczący Rady 
Danuta Grabda                                                                               Paweł Patrzałek 
 
 
 


